



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါစဲးပထုဘၣ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 20-205-11

မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- ပိာ်ခွါဖိလၢ အသးနံၣ်အိၣ် ၁၀ နံၣ်တဂၤ ယီၢ်ဘၣ်ဝဲ မ့ၢ်ပိာ်ထုးပျံၤ ဖဲဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, ဖဲလါယုၤ ၂၀၂၁ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤ ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ် ဖဲလါယုၤ ၂၀၂၁ နံၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယုၤ ၂၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ် ပိာ်ခွါဖိလၢ အသးနံၣ်အိၣ် ၁၀ နံၣ် ဖဲဟ---သဝီ, မးထီကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤတဂၤ ယီၢ်ဘၣ်ဝဲမ့ၢ်ပိာ်ထုးပျံၤ ဖဲတ---တၢ်လီၤဒီး က---သဝီ အဘၣ်စၤ မးထီကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ တၢ်ပိာ်ဖးထီၣ်အဃိ အမဲာ်သ့ၣ်, အခၣ်, အကီာ်ဘိ, အခိၣ်ဒီးအဟၢဖၢတဖၣ် ဘၣ်ဒိဝဲဘၣ်ဆၣ်ဒီး အတၢ်တဘျီဒိဝဲ နးနးကလဲာ် တုၤကဖဲးသးအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်.. ပိာ်ခွါဖိလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤ ဒီဖျါလၢ အပၢ်အသံလံအဃိဒီး ထဲအမိာ်တဂၤ ဘၣ်ကွၢ်လုာ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲ အဖိအဂၤတဆဲ ထဲအနီၣ်ကစၢ်တဂၤဇၤ အဃိဒီးအဟံၣ်ဖိဃိတဖၣ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၣ်မဲာ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲတဖၣ် ဒီးလီာ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဆီၣ်ထွဲမၤစၤန့ၣ်လီၤ....¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လၢာ်မ့ၢ်ပိာ်အတၢ်ပိာ်ဖးထီၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်န့ၣ်မုၢ်သီ	လါယုၤ ၂၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရဲၣ်)	တ---တၢ်လီၤဒီး က---သဝီအဘၣ်စၤ မးထီကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤဝ---

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါယုၤ ၂၀၂၁ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒီးပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၣ်ပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ်ထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

သးနံၣ်	၁၀
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	တသ့ၣ်ညါ
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	တသ့ၣ်ညါ
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံၣ်မူဒါ/ လီၤလၢ	တသ့ၣ်ညါ
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	ဟ---သဝီ, မးထီၣ်ကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ အကိၣ်အအိၣ်န့ၢ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.
ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ အကိၣ်မ့ၢ် ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ကစီၣ်အိၣ်ထံးခိၣ်ဘိန့ၢ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ် ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.
ဖဲလါယုၤ ၂၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ် ဟါခိ ၂ န့ၣ်ရံၣ်တခါအဆၢကတီၢ် သဝီဖိလၢအမံၤမ့ၢ် စီၤ၀--- အသးနံၣ်အိၣ် ၁၀ နံၣ် အိၣ်ဖဲဟ---သဝီ မးထီၣ်ကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်တဂၤ ယီၢ်ဘၣ်မ့ၢ်ပိၢ်ထူးပျံၤ ဖဲအဝဲ ဟဲက့ၤလၢအဟံၣ် ဖဲအဘူးဒီး တ---တၢ်လီၢ် ဖဲအဝဲလဲၤမၤန့ၢ်က့ၤဝဲ တၢ်ဒါလၢအထၢန့ၢ်ဃာ်ဝဲ အကူအကၢဒီး အလံာ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တချူးလၢ တၢ်ကဲထီၣ်သးဒီး ဘၣ်န့ၢ် အဝဲသ့ၣ် (သဝီဖိတဖၣ်) ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤဘၣ်မူ ဘၣ်ဒါ တဖၣ်လၢ တၢ်လီၢ်ဖဲန့ၢ်အိၣ်ဒီးဟီၣ်လၢ မ့ၢ်ပိၢ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်တဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကဟးဒၣ်ထဲလၢကျဲၣ်မုၢ်လီၤ ဒီးအသုတလဲၤနီၤစီၤလၢ တၢ်လီၢ်လၢကျဲၣ်ကပိာ်က ပၤတဖၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအနံၤန့ၢ် စီၤ၀---ဒီး အကိၣ်လဲၤမၤ န့ၢ်က့ၤဝဲ တၢ်ကူတၢ်ကၢဒီးလံာ်ဒါတဖၣ် ဖဲတ---သဝီန့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤဆူ အဟံၣ်အဆၢ ကတီၢ်န့ၢ် အဝဲသ့ၣ်သိပုၤနီၣ်တ့ၢ်အဆုၤကတဘျီလၢ တ---သဝီန့ၢ်လီၤ. အဃိ အဝဲသ့ၣ်ဆၢတံာ်ဝဲလၢ ကဟံၣ်န့ၢ်လီၤ ဝဲတၢ်ဒါလၢ သပိၢ်ကျိ တၢ်လီၢ်တတီၤတီၤ ခိဖျိအဘၣ်ယိာ်ဝဲလၢ ပုၤကဟ့ၣ်န့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ် ဖဲအဝဲသ့ၣ်က့ၤမၤန့ၢ်ဝဲ အဆုၤကလၢ တ---သဝီအဆၢကတီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤတုၤလၢတၢ်လီၢ်လၢ အဟံၣ်န့ၢ်လီၤအလီၢ်ဒီး စီၤ၀---အကိၣ်မၤ စီၤ၀---လၢကလဲၤဟံးန့ၢ်က့ၤ ဝဲတၢ်ဒါ တခါန့ၢ်လီၤ. အဝဲယီၢ်ဘၣ်ဝဲမ့ၢ်ပိၢ်ထူးပျံၤ ဖဲတၢ်လီၢ်ဝဲန့ၢ်လီၤ. တၢ်လီၢ်ဝဲန့ၢ်အိၣ်ဝဲဖဲ တ---တၢ်လီၢ်ဒီး က--- သဝီအဘၣ်စၢၤ ဖဲမးထီၣ်ကရူၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ခိဖျိဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ် ပိၢ်ဖးထီၣ်အဃိ စီၤ၀--- အမဲာ်, အခၢ်, အကိာ်ဘိ,

အခိၣ်ဒီးအဟၢၤဖၢတဖၣ် ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ပူၤလီၢ်တဖၣ်အံၤ တဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်န့ၣ်အယိဒီး တလိၣ်လၢအက ဘၣ်ဖျဲးဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဆၢအိၤဆူ ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကိၣ်ကးကရၢ အသး ဂ့ၢ်ဝိ သးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၃၄၀) အတၢ်ဆၢဟံၣ်ဖဲ ဖၣ်ပူၣ်ပွၢ် ဒိသိးကကူၤစၢၤတၢ်အသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကသံၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ တဖၣ် ထူးထီၣ်ကွံာ်န့ၣ်အိၤ (မ့ၣ်ပီၢ်) အက့ၢ်အခိတဖၣ် လၢအနီၢ်ခိအလီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအိၣ်ဒီးဒၣ်လၢတၢ်ဆၢဟံၣ်လၢ တၢ်ကူၤစၢၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒိပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ အက့ၢ်ဟံၣ်ဖျါဝဲအသိး မ့ၣ်ပီၢ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဆိလီၤအိၤ စးထီၣ်လၢလါမ့ၤ ၂၀၂၁ နံၣ် လၢလီၢ်ကဝီၤ ကလုာ်ဒုၣ်တၢ်ကရၢကရိလၢ အဖိစုကဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအပူၤကွံာ်တနံၣ် မ့ၣ်ပီၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် အတၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤလိတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤအိၤလၢ လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် အဟံၣ်ဖိယိတဖၣ်အံၤ တလဲၤထီၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်သိၣ်လိအံၤဘၣ်. အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲထဲ လံာ်ဖိစုလၢအအိၣ်ဒီး မ့ၣ်ပီၢ်တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ် အတၢ်သ့ၣ်ညါအဂ့ၢ်အကျိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢအပူၤကွံာ် လၢဟ---သဝီပူၤအံၤ ပုၤတဘၣ်ဒိ ဘၣ်ထံးလၢ ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်အတၢ်ပီၢ်ဖးထီၣ်တအိၣ်နီတဂၤဘၣ် ဒီးခဲအံၤမ့ၢ်တၢ်အဆိကတၢ်တဘျီလၢ ဟီၣ်လၢမ့ၣ် ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်လၢ အဘူးဒီးသဝီန့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤပုၤဘၣ်မူ ဘၣ်ဒါတဖၣ် ဟ့ၣ်ပလီၢ်ဝဲသဝီဖိတဖၣ်လၢ အသုတလဲၤ ဆူတၢ်လီၢ်လၢ ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်အိၣ်အလီၢ်တဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဆိလီၤ အိၤဘူးဒီးကျဲးမ့ၢ်ဒီး ကျဲးအကပိာ်ကပၤတၢ်လီၢ်တဖၣ်အယိ ဒီးဒုကဲထီၣ် တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်လၢ လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၣ် သဝီအကပိာ်ကပၤလၢ ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်အိၣ်ဆိလီၤသး အလီၢ်တဖၣ် တအိၣ်ဒီးတၢ်ပနီၣ် တဖၣ်ဘၣ်.

ဖဲတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဆၢကတီၢ် စီၤဝ---အိၣ်ဒီးဒၣ်လၢ တၢ်ဆၢဟံၣ်လၢတၢ်ကူၤစၢၤတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤတၢ်ကရၢကရိ အတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢ (စီၤဝ---) အဂီၢ် တအိၣ်ဘၣ်အယိဒီး DanChurchAid (DCA) ဟ့ၣ်မၤစၢၤဝဲ အဟံၣ်ဖိယိ တဖၣ်လၢ ကသံၣ်ကသီအပူၤ ၅၀၀၀၀၀ ကူး ဒီဖျိကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အတၢ် (ဆဲးကျိး) မၤစၢၤတဆိ န့ၣ်လီၤ.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယိတဖၣ် ဒီးသန့ထီၣ်အသးလၢ စံာ်ပုၤတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢ တၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ်န့ၣ် လီၤ. ဒီဖျိတၢ်ကိာ်ဃုထီထီၣ်လၢ နံၣ်လၢအပူၤတဖၣ်အယိဒီး စံာ်ပုၤတၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျဲးအိၣ်တဖၣ် ကိခဲထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတနီၤ လဲၤဖဲလဲၤမၤဒဲးဝဲတၢ်လၢ အခုပူၤသံၣ်ပူၤဘၣ်ဆၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ပလီၢ်သးလၢ ဟီၣ်လၢမ့ၣ် ပီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ) အပၢ်သံဝံၤ စ့ၤန့ၣ်အလီၢ်ခဲ (ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ) အမိၢ်အံၤ ဘၣ်ဂုာ်ကျဲးစး ဆိၣ်ထွဲအဟံၣ်ဖိယိန့ၣ်လီၤ. အဝဲကွၢ်လုာ်ဒိၣ်ထီၣ်ဝဲအဖိအဂၤတဆံ လၢအကနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲလီၤ. စီၤဝ---အံၤ အိၣ်ဒီး ဒၣ်ခံတၢ်ဒဲးလီၤ. ဒီဖျိ (ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤ) အမိၢ်အံၤ ဘၣ်ဂုာ်ကျဲးစးဆိၣ်ထွဲကွၢ်ထွဲဝဲ အဟံၣ်ဖိယိအတၢ်လိၣ် တဖၣ်အယိ ဆုၢ်ဝဲအဖိကိးဂၤဒဲးဆူက့ၢ် တန့ၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒိတၢ်ဟံၣ်ဖျါလၢ လါယုၤလံ ၂၉ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်အသိး စီၤဝ--- စံာ်လီၤဘၣ်လၢ တၢ်ဆၢဟံၣ်ဖဲလါယုၤလံ ၂၇ သီ, ၂၀၂၁ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. အတၢ်ပူၤလီၢ်တဖၣ် တဘျီဂ့ၢ်ဝိၣ်ခွဲးယၢ်ဘၣ်. ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲကသံၣ်ကသီလၢ တၢ်ဆၢဟံၣ်ဘၣ်ဆၣ် တၢ်တမၤ အဝဲကကူးဒုးနဲၣ်ကူးအသးလၢ တၢ်ဆၢဟံၣ် လၢတၢ်သမံကွၢ်ထံအဂီၢ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဟံၣ်ဖိယိဟ့ၣ်ဘၣ်ဝဲ စီၤဝ---အကသံၣ်ကသီအပူၤလၢ တၢ်ဆၢဟံၣ်လၢဝဲ ၄၀၀၀၀၀ ကူးန့ၣ်လီၤ.

(၄)တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဒါ, ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပက သုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်ဒဲးလဲၣ်.

ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအကီၢ်အံၤ ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျဲလၢ ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢ တၢ်ရၤလီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤလၢထးခိတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ခိန့ၢ်အိၤဖဲ လၢယုၤလဲ ၂၇သီ, ၂၀၂၁န့ၣ်န့ၣ်လီၤ ဖဲဟ---သဝီ, မးထီကရူၢ်, ခွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ် စီၤဝ--- စံၣ်လီၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ် ပၣ်ဖျါထီၣ် ခိဖျါ ဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပီၢ် ပီၢ်ဖးထီၣ်အဃိ တၢ်ပူၤလီၢ်လၢ စီၤ ၀--- ဒီး န့ၢ်ဘၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ဂီၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ခိန့ၢ်အိၤအဆၢကတီၢ် အတၢ်ပူၤလီၢ်တဖၣ် တဘျီဂ့ၢ်ဒဲးဘၣ်. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကတီၢ်သဝီဖိတဖၣ်)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်
 ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျုတဖုလၢ
 အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.
KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်
 လီၤ. **KHRG** ဘိးဘၣ်ရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်,
 အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ
 ပတၢ်ပှၤသၢ်တဖၣ်ဖဲ www.khrge.org တပှၤသဲးခဲၣ်ဒဲးဂီၢ်